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   PROTOKÓŁ NR LIV/18 

Z  SESJI RADY GMINY MARCISZÓW   

odbytej w dniu 21 czerwca 2018 roku 

w sali narad Urzędu Gminy w Marciszowie   

 

Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.14:40   

Obecnych na sali obrad 15 radnych, co stanowiło quorum do podejmowania uchwał – lista 

obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

W obradach sesji uczestniczyli:  

Stefan Zawierucha – Wójt Gminy Marciszów,  

Krystyna Kwiatkowska - Sekretarz Gminy, 

Robert Greb – Radca Prawny,   

Sołtysi, kierownicy poszczególnych referatów, przedstawiciele lokalnych mediów. 

Obrady były nagrywane na dyktafon. 

 

Ad. 1 i 2. 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów dokonała otwarcia obrad 

sesji  i przywitała uczestników.   

 

Ad.3. 

Stwierdzenie quorum.  

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum,  

listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.  

 

Ad.4. 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad, który został dostarczony radnym  

w ustawowym terminie wraz z materiałami.  

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z LII nieplanowanego posiedzenia z dnia 10.05.2018 r.  

oraz z LIII posiedzenia z dnia 24.05.2018 r.   

7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Sytuacja służby zdrowia – ocena zdrowotności mieszkańców gminy. 

9/ Imprezy gminne – dożynki.  

10/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy Marciszów do organu regulacyjnego,   

 

b/ zmieniająca uchwałę nr XXVIII/135/16 Rady Gminy Marciszów  

z dnia 29 września 2016 roku w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Marciszów,  
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c/ zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów,  

 

d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018,  

 

e/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XLV/221/17 Rady Gminy Marciszów  

z dnia 28 grudnia 2017 roku,  

 

f/ ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Marciszów,  

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.  

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.5.  

Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na wynajem lokalu użytkowego na okres 10 lat oraz odstąpienia od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu.  

 

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie wyraziła zgodę na dokonanie zmian w porządku 

obrad.   

 

Porządek obrad sesji po zmianach:  

1/ Otwarcie sesji. 

2/ Powitanie. 

3/ Stwierdzenie quorum. 

4/ Przedstawienie porządku obrad. 

5/ Wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 

6/ Przyjęcie protokołu z LII nieplanowanego posiedzenia z dnia 10.05.2018 r.  

oraz z LIII posiedzenia z dnia 24.05.2018 r.  

 7/ Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

8/ Sytuacja służby zdrowia – ocena zdrowotności mieszkańców gminy. 

9/ Imprezy gminne – dożynki.  

10/ Podjęcie uchwał w sprawach:  

 

a/ przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy Marciszów do organu regulacyjnego,   

 

b/ zmieniająca uchwałę nr XXVIII/135/16 Rady Gminy Marciszów  

z dnia 29 września 2016 roku w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Marciszów,  

 

c/ zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów,  
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d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018,  

 

e/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XLV/221/17 Rady Gminy Marciszów  

z dnia 28 grudnia 2017 roku,  

 

f/ ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Marciszów, 

 

g/ wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego na okres 10 lat oraz odstąpienia  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

 

11/ Interpelacje i zapytania radnych.  

12/ Sprawy różne.  

13/ Zamknięcie obrad sesji. 

 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.6. 

Przyjęcie protokołu z LII nieplanowanego posiedzenia z dnia 10.05.2018 r.  

oraz z LIII posiedzenia z dnia 24.05.2018 r.   

Do protokołów z LII nieplanowanego posiedzenia z dnia 10.05.2018r. oraz z LIII posiedzenia 

dnia 24.05.2018r. uwag nie zgłoszono.   

Protokoły przyjęto przez aklamację. 

 

Ad.7.   

Informacja Wójta Gminy z prac między sesjami. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poinformował o sprawach, jakie miały miejsce między sesjami: 

- spotkania dotyczące negocjacji, jakie trwają pomiędzy Gminą a WZWiK 

( w dniu wczorajszym minął termin udzielenia odpowiedzi przez WZWiK), 

- spotkanie w Wałbrzychu odnośnie Inicjatywy Sudety 2030,  

- podpisanie deklaracji w sprawie współdziałania, 

- zawarcie umowy z Uniwersytetem Ekonomicznym we Wrocławiu na opracowanie strategii, 

- spotkanie w Starej Kopalni.  

 

Następnie Wójt omówił szczegóły decyzji zatwierdzającej taryfy dla WPWiK, wydanej przez 

Wody Polskie oraz poruszył kwestię tablicy upamiętniającej 100 - lecie odzyskania przez 

Polskę niepodległości. Radni otrzymali projekt tablicy do uzgodnienia. Tablica ma powstać 

na 01.09.2018r. łącząc uroczystość 100-lecia z dożynkami.   

W dalszej części posiedzenia Wójt przedstawił informację o lokalach mieszkalnych, jakie 

znajdują się w posiadaniu Gminy oraz analizę wpływów z czynszu w porównaniu do roku 

2016 a także poinformował o piśmie, jakie dostał od mieszkańców Wieściszowic w sprawie 

ruchu na Kolorowe Jeziorka. Mieszkańcy wybrali rozwiązanie status quo,  

czyli niezmieniony, ponieważ jest to kwestia kilku weekendów w roku. Zgodnie z wolą 

mieszkańców nie będą zmieniane zasady ruchu.  

 

Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

Ad.8.  

Sytuacja służby zdrowia – ocena zdrowotności mieszkańców gminy. 
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Informację na temat sytuacji służby zdrowia- ocena zdrowotności mieszkańców gminy 

przedstawił dr nauk med. Ireneusz Makaś- Prezes Spółki z o.o. ,,Rodzinna”  

w Marciszowie, który na zakończenie swojej wypowiedzi poprosił o zgłaszanie 

ewentualnych pytań oraz problemów.  

Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów Jadwiga Adamczyk  

Zwróciła się z prośbą, aby ewentualne problemy dopracować na komisjach, przekazać 

Komisji OŚRiZ i wówczas te problemy dotrą do Pana Doktora.  

Do przedstawionej informacji innych uwag i pytań nie zgłoszono.  

 

W dalszej części posiedzenia  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów w imieniu Rady Gminy 

Marciszów podziękowała Pani Krystynie Kwiatkowskiej - Sekretarz Gminy Marciszów za 

współpracę. Wyrazem podziękowania były kwiaty złożone na ręce Pani Krystyny.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poinformował, że  związku z tym, że Pani Krystyna odchodzi na emeryturę musiał podjąć 

pewne dalsze kroki. W dniu wczorajszym odbył się konkurs na stanowisko Sekretarza Urzędu 

Gminy, na które to stanowisko aplikację złożyła odchodząca Kierownik Oświaty Pani Marta 

Jędrzejowska, która ten konkurs wygrała.  

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Korzystając z okazji powitała na nowym stanowisku Panią Martę Jędrzejowską.  

Marta Jędrzejowska- obejmująca stanowisko Sekretarza Gminy Marciszów 

Podziękowała za zaufanie i gratulacje zapewniając, że dołoży wszelkich starań, żeby nikogo 

nie zawieść.   

 

Ad.9. 

Imprezy gminne – dożynki.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

przedstawił informację na temat dożynek gminnych. Zwrócił się z prośbą, aby maksymalnie 

do 10 lipca przekazywać propozycje i uwagi odnośnie projektu tablicy upamiętniającej 100-

lecie odzyskania przez Polskę niepodległości.  

Szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Odnośnie napisu na tablicy pamiątkowej zwrócił się z prośbą, aby kontaktować się Panem 

Naporą, ponieważ ma on sprecyzowane uwagi co do cytatu słów J. Piłsudskiego. Następnie 

poinformował o festynie rodzinnym, jaki ma mieć miejsce w Ciechanowicach.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Powiedział, że rozmawiał z Panem Naporą i nie wydaje się Wójtowi, żeby uwaga Pana 

Napory była słuszna, że dobrze byłoby dopisać 73- lecie niepodległości  

na ziemiach polskich. Wójt uważa, że nie powinno się tego rozdrabniać, natomiast co do 

samej treści zapisu, można dyskutować.  

W toku dyskusji Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

zaproponowała, aby wszelkie uwagi dotyczące treści, jaka zostanie umieszczona na tablicy, 

zgłaszać Pani Marcie Jędrzejowskiej.  

Następnie Józef Szołdrowski- sołtys wsi Sędzisław 

Poinformował o festynie z okazji Dnia Dziecka, jaki ma się odbyć w Sędzisławiu. Impreza 

ma zostać połączona z 70-leciem LKS,, LESK” Sędzisław. 

 

Jadwiga Adamczyk Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie.  
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Ad.10. 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ przekazania projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy Marciszów do organu regulacyjnego. 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha poinformował, że jest to standardowa procedura, 

po przyjęciu projektu przez Radę Gminy jest on wysyłany do Wód Polskich celem 

zatwierdzenia.  

Następnie Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha odczytał treść projektu uchwały.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Przed przystąpieniem do głosowania nad projektem uchwały Jadwiga Adamczyk 

- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów przedstawiła stosowne pismo skierowane przez 

ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” do Rady Gminy Marciszów. 

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik  

nr 4 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr LIV/259/18. 

 

b/ zmieniająca uchwałę nr XXVIII/135/16 Rady Gminy Marciszów z dnia 29 września 

2016 roku w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Marciszów. 

Jadwiga Adamczyk - Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów odczytała treść projektu 

uchwały.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik  

nr 5 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr LIV/260/18. 

 

c/ zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

Jadwiga Adamczyk - Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów odczytała treść projektu 

uchwały.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik  

nr 6 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr LIV/261/18. 

 

d/ zmiany uchwały budżetowej gminy Marciszów na rok 2018.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił wątpliwości związane z zatrudnieniem na pełen etat księgowej do ZGK,, Wodociągi 

Marciszowskie”. W zasadzie obecna księgowa zatrudniona na pół etatu, pracuje już cały etat, 

jest ogromnie dużo pracy, poza tym chcemy przejąć zaopatrzenie w wodę. Poinformował, że 

w związku z tym, że Pani Irena Gicala złożyła oświadczenie, że odchodzi na emeryturę to te 

pieniądze Wójt chce przesunąć na poczet zatrudnienia księgowej w ZGK, żeby ta praca była 

wykonywana dobrze i w sposób właściwy.  

Edyta Bania - Skarbnik Gminy Marciszów przeprosiła za błąd pisarski, jaki pojawił się  

w projekcie, poprosiła o naniesienie stosownych poprawek, po czym odczytała treść projektu 

uchwały.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  
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Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik  

nr 7 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr LIV/262/18. 

 

e/ wprowadzenia zmiany do Uchwały Nr XLV/221/17 Rady Gminy Marciszów  

z dnia 28 grudnia 2017 roku. 

Edyta Bania - Skarbnik Gminy Marciszów odczytała treść projektu uchwały.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik  

nr 8 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr LIV/263/18. 

 

f/ ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Marciszów.  

Jadwiga Adamczyk - Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów odczytała tożsame wnioski do 

projektu uchwały, jakie wpłynęły od Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Zdrowia,         

a także z Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki.  

Wnioski stanowią załączniki nr 9 i 10 do protokołu.  

 

Następnie Radna Czesława Olejniczak - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej w imieniu 

Komisji Rewizyjnej zaproponowała ustalenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Marciszów  

na poziomie: 

- wynagrodzenie zasadnicze: 4700 zł,  

- dodatek funkcyjny: 1700 zł,  

- dodatek specjalny: 40% oraz dodatek za wieloletnią pracę.  

Komisja zwróciła uwagę na pracę Wójta, zaangażowanie, dyspozycyjność, a także na fakt, iż 

Wójt od marca nie ma Zastępcy, a jego zadania się nie zmniejszyły.  

 

Radny Piotr Gwóźdź 

Powiedział, że w listopadzie kończy się kadencja, zostało jeszcze 3 miesiące pracy, dlatego 

też chciałby skierować pytanie do członków Komisji OŚRiZ i Komisji OKSiT, czym 

spowodowana jest ta obniżka o około 2000 zł, za co Wójt ma zostać ukarany. Radny zwrócił 

się do radnych z prośbą, aby pozostawić dotychczasowe wynagrodzenie, ponieważ mieścimy 

się w tych,, widełkach” zaproponowanych przez Rząd.  

Radny Adam Ryżowski 

Wyjaśnił, że radni ustosunkowali się do Rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów, który 

ustalił obniżenie wójtom, burmistrzom itd. wynagrodzenia zasadniczego o 20%. Obserwując 

samorządy, radny wysuwa wniosek, że jeżeli zasadnicze obniżono to oni podwyższają 

pozostałe składniki wynagrodzenia, co zdaniem radnego nie jest poważne.  Nawiązując do 

argumentu, że Wójt nie ma Zastępcy, radny zapytał czy w momencie kiedy miał Zastępcę to 

zarobki Wójta zostały obniżone. Otóż nie, w związku z czym według radnego ten argument 

nie ma racji bytu. Zdaniem radnego samorządy  w niektórych przypadkach łamią w pewnym 

sensie Rozporządzenie, ponieważ dochodzi do tego, że wynagrodzenia są wręcz wyższe niż 

przed wejściem w życie nowych przepisów. Radny podkreślił, że w żadnym z tych elementów 

radni nie obniżają Wójtowi Gminy Marciszów wynagrodzenia, ponieważ pensję zasadniczą 

obniżył premier, a radni chcą wręcz utrzymać w mocy procentowe składniki w stosunku do 

pensji zasadniczej.  

Radny Edmund Orzechowski 

Stwierdził, że ilu radnych, tyle komentarzy i różnych opinii. Powiedział, że powołana 

wspólna komisja Rządu i Samorządu Terytorialnego stwierdziła, że jest to nieprawne. Dodał, 

że część samorządów obchodzi ten przepis, a część składa wnioski do Trybunału 
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Konstytucyjnego, ponieważ wprowadzenie tej tabeli nie jest również zgodne z Europejską 

Kartą Samorządu Lokalnego i Kodeksem Pracy. Radny uważa, że nie możemy oceniać pracy 

samorządowca, który pracuje w Warszawie, we Wrocławiu. Oceniać mogą lokalni 

mieszkańcy, wyborcy, a nie dyrektywa ogólna. Mimo wszystko dla radnego jest to forma 

obniżki narzuconej odgórnie i jeżeli będziemy do tego doprowadzać to dojdzie  

do bylejakości i zamiast menadżerów, którzy znają się na swoim fachu, którzy będą dbali  

o nasze dobro będą ludzie z przypadku, a na tym będzie cierpieć cała Polska.    

Radny Dawid Chęciński 

Jest zdania, że po to właśnie została otwarta ta furtka.   

Radna Marta Suhak- Ogłaza 

Uważa, że jeżeli radni dadzą obniżkę zgodnie z propozycją Komisji Rewizyjnej to dostosują 

się do Rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów i nikt nie zarzuci Radzie,  

że nie obniżyła wynagrodzenia. 

Radny Piotr Gwóźdź 

Powiedział, że jeżeli nasz Wójt miałby dotychczasowe wynagrodzenie na maksymalnym 

poziomie to zgodziłby się z obniżką i z opinią, że nie obniżając łamane jest prawo.   

Radny Adam Ryżowski 

Zwrócił się z prośbą, aby nie używać słów, że radni obniżają Wójtowi pensję, ponieważ 

zdaniem radnego jest to kłamstwo. Prezes Rady Ministrów to zrobił, a nie poszczególni radni. 

Tłumaczył, że Komisja dała maksymalną pensję zasadniczą i zaproponowano pozostawienie 

pozostałych składników wynagrodzenia na dotychczasowym poziomie procentowym.  

Radny Powiatu Ryszard Zawierucha 

Zapytał czy zgodnie z Kodeksem Pracy w tym wypadku przy obniżeniu pensji Wójta należy 

zachować okres wypowiedzenia z pracy.  

Jadwiga Adamczyk  - Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Przedstawiła pismo Wojewody Dolnośląskiego, które mówi, że w sytuacji obniżenia 

wynagrodzenia Wójta do maksymalnej wysokości określonej w Rozporządzeniu nie znajdują 

zastosowania okresy wypowiedzenia regulowane przez Kodeks Pracy /pismo stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Jadwiga Adamczyk - Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów zaproponowała pewien 

kompromis, żeby odrzucić wniosek, który sięga najwyżej i ten, który sięga najniżej,  

czyli wnioski  Komisji OŚRiZ i Komisji OKSiT, a pozostawić wniosek Komisji Rewizyjnej, 

który wypośrodkowuje życzenia radnych.  

   

Następnie przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały przygotowanym przez Panią 

Sekretarz oraz wnioskami złożonymi przez Komisje.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady wyjaśnił zasady oraz kolejność 

głosowania złożonych wniosków. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały pani Sekretarz: 

Wyniki głosowania: 

„za” – 0 głosów, 

„przeciw”– 15 głosów / radny M. Wolak, radny W. Wróblewski,  

radny A. Mitczak, radny A. Ryżowski, radny K. Nowakowski, radny J. Polański,  

radna J. Adamczyk, radna D. Wojtas, radny M. Dzik, radna C. Olejniczak, radny P. Gwóźdź, 

radny M. Frasunek, radna M. Suhak – Ogłaza, radny E. Orzechowski, radny D. Chęciński /, 

„wstrzymuje się” – 0 głosów.  

Projekt uchwały nie został przyjęty.    
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Głosowanie nad projektem uchwały Komisji Rewizyjnej: 

Rada Gminy w głosowaniu: 

„za” – 9 głosów / radna J. Adamczyk, radna D. Wojtas, radny M. Dzik, radna C. Olejniczak, 

radny P. Gwóźdź, radny M. Frasunek, radna M. Suhak – Ogłaza, radny E. Orzechowski, 

radny D. Chęciński /, 

„przeciw”– 6 głosów / radny M. Wolak, radny W. Wróblewski,  

radny A. Mitczak, radny A. Ryżowski, radny K. Nowakowski, radny J. Polański, /, 

„wstrzymuje się” – 0 głosów przyjęła projekt uchwały Komisji Rewizyjnej, stanowiący 

załącznik nr 13 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr LIV/264/18. 

 

W wyniku podjętej uchwały Wójtowi Gminy Marciszów ustalono następujące składniki 

wynagrodzenia:  

- wynagrodzenie zasadnicze: 4 700 zł,  

- dodatek funkcyjny: 1 700 zł,  

- dodatek specjalny w wysokości 40% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku specjalnego      

w wysokości – 2 560 zł,  

- dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20% w kwocie 940 zł, co daje łączną sumę 

wynagrodzenia: 9 900,00 zł.  

 

W związku z tym, że projekt uchwały Komisji Rewizyjnej uzyskał większość głosów nie 

przystąpiono do głosowania nad kolejnymi propozycjami, tj. Komisji OŚRiZ  

oraz Komisji OKSiT.  

 

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha  

Podziękował wszystkim za wynik głosowania i dodał, że w tym roku, 1 września jest jego  

50-lecie pracy. Powiedział, że wiadome jest, że bardzo dużo osiągnął w tej pracy 

dokształcając się. Dodał, że jego rolą i obowiązkiem jest bycie odpowiedzialnym za 

bezpieczeństwo mieszkańców. Podkreślił, że to co robi, robi z wielkim zaangażowaniem.   

 

g/ wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego na okres 10 lat oraz odstąpienia  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

Ewelina Tokarska- Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa poinformowała o wykazie sprzętu, jaki został przekazany w momencie wynajmu 

dotychczasowemu dzierżawcy.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Dodał, że ten sprzęt nadal znajduje się na wyposażeniu, jednakże służy on już 15 lat, 

pozostałe wyposażenie stanowi własność obecnego dzierżawcy, który nie chce już prowadzić 

stołówki. Załoga się nie zmienia, działalność ma prowadzić Pani Kasprzyk. Zasadne według 

Wójta jest dzierżawienie obiektu na 10 lat, ponieważ nowy prowadzący musi ponieść 

określone koszty, zainwestować.  

Radny Andrzej Mitczak 

Zapytał jak mamy to rozumieć, kto będzie ponosił koszty dzierżawy tego sprzętu, dzierżawca 

czy Urząd Gminy.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że umowa będzie zawarta zgodnie ze stawkami za m2 określonymi w Zarządzeniu 

Wójta Gminy Marciszów. Natomiast o szczegółach będzie można rozmawiać później, 

ponieważ Wójt chciałby, aby obsługą przedszkola również zajęły się prowadzące stołówkę, 

co ma być dopiero przedmiotem rozmów. Dodał, że radni otrzymają umowę do przeczytania, 

jednakże nie jest to typowa umowa handlowa, a raczej umowa działalności publicznej. 
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Wspomniał, że obowiązkiem organu prowadzącego jest prowadzenie stołówki. Niektóre 

gminy biorą catering, jednak zdaniem Wójta nie ma nic lepszego dla dzieci i młodzieży jak 

gotowany na bieżąco obiad.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Wyraził swoją sugestię, że nikt nie ma pretensji do dzierżawy i formy dzierżawy na 10 lat,  

bo nikt nie podejmie się działalności gospodarczej na krótszy okres nie mając pewności. 

Radny ma natomiast uwagi co do szczegółów rozwiązania umowy z obecnym dzierżawcą. bo 

z tego, co się mówi wygląda na to, że Gmina ma jakiś sprzęt odkupić od obecnie 

prowadzącego stołówkę, a następnie przekazać go w dzierżawę następnym dzierżawcom. 

Radny proponuje, aby nie iść w tym kierunku. Bardziej zasadnym byłoby zwolnienie  

na 2-3 lata z czynszu, ażeby dzierżawca prowadził działalność na własną odpowiedzialność  

i własny koszt.  

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Uważa, że podnajem tego sprzętu powinien być sprawą tych dwóch osób,  

to jest obecnego i przyszłego dzierżawcy, żeby jako Gmina nie zagłębiać się w to zbytnio, 

ponieważ nas powinna dotyczyć kwestia samej dzierżawy.    

 

Następnie Jadwiga Adamczyk - Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów odczytała treść 

projektu uchwały.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, stanowiący załącznik  

nr 14 do protokołu.  

Uchwała otrzymała nr LIV/265/18. 

 

Ad. 11.   

Interpelacje i zapytania radnych.   

Radny Andrzej Mitczak 

Poinformował, że w związku z trudną sytuacją w rolnictwie Komisja OŚRiZ spotkała się 

przed sesją i podjęła wniosek, żeby Urząd Gminy wystąpił do Wojewody w celu powołania 

komisji do spraw suszy i szacowania strat. Sytuacja jest zdaniem radnego naprawdę trudna, 

nie było tak od lat. Dodał, że jest to temat bardzo pilny.  

Wniosek Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że wystąpimy z takim pismem do Wojewody, jednakże przypomniał sytuację 

sprzed 2-3 lat, gdzie Wojewoda sugerował się mapką obszaru suszy, która to nie obejmowała 

naszego terenu.  

Radny Adam Ryżowski 

Odnośnie oznakowania Kolorowych Jeziorek zadał pytanie Wójtowi Gminy Marciszów,  

czy jest Wójtowi wiadome, że 14 października Nadleśnictwo wystosowało pismo do Urzędu 

Gminy Marciszów o zabezpieczenie kwoty 30 tys. zł na pokrycie kosztów planowanej 

wycinki czyszczącej. Nadleśnictwo stwierdziło, że od października czeka na odpowiedź  

od Urzędu Gminy. Zakres wykonywanych prac obejmuje również ten odcinek drogi, która 

była proponowana jako bezkolizyjne rozwiązanie. Zdaniem radnego, szkoda, że do tematu nie 

podeszło się wcześniej i bardziej rzetelnie, bo można to było zrobić w ramach tego działania, 

a tak oni kończą już prace w tym obrębie.   

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że jest mu to wiadome, rozmawiał w tej sprawie, jednakże na razie nie planował 

tych pieniędzy, może zaplanujemy je na przyszły rok. Oprócz podanej kwoty, Wójt chciałby 

znać jeszcze szczegóły.    
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Radny Marcin Frasunek 

Chciałby wiedzieć czy Lasy chcą wyciąć swoje drzewa i wziąć za to pieniądze, czy do kogo 

te drzewa należą.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że umowa dzierżawy przewidywała, że w przyszłości Gmina może ponieść takie 

koszty w przypadku dokonania odpowiednich prac związanych z utrzymaniem lasu. 

Powiedział, że na przyszły rok będziemy próbowali wprowadzić to do budżetu.  

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Odczytała pismo, jakie wpłynęło do Wójta Gminy Marciszów od grupy radnych, którzy 

domagają się przeprosin w związku z publikacją umieszczoną przez Wójta na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej Marciszowa.  

Pismo stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Wyjaśnił, że po zgłoszeniu uwagi przez radnego Wolaka od razu dokonał poprawki.  

Dodał, że wielokrotnie już radnych przepraszał, człowiek wielokrotnie popełnia błędy, a to 

zdaniem Wójta była jego interpretacja,, na gorąco” i też trzeba się do tych błędów przyznać. 

Poinformował, że natychmiast to wycofał, nie mniej jednak przeprosił radnych raz jeszcze.  

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Powiedziała, że radni przeprosiny otrzymali, jednak prosiliby, żeby na stronie pojawił się na 

tej stronie  jakiś skromny zapisek w formie przeprosin radnych, którzy poczuli się dotknięci.  

 

Ad.12.  

Sprawy różne.  

Radny Andrzej Mitczak 

Zapytał na jakim etapie jest obecnie odwodnienie cmentarza.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Odpowiedział, że na etapie poszukiwania pieniędzy, ponieważ jeżeli chodzi o technologie  

to już coś wie na ten temat. Dodał, że prawdopodobnie własnymi siłami będziemy próbować 

to wykonać, żeby było taniej.   

Radny Edmund Orzechowski 

Nawiązał do przejęcia działki w Świdniku, która ma zostać przeznaczona pod budowę 

świetlicy. Pyta na jakim to jest etapie i czy jest w ogóle jakaś szansa.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że niestety przepisy się zmieniły i nie jest to już takie łatwe jak dotychczas, 

obecnie utknęło to na etapie wyceny.  

Ewelina Tokarska - Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa 

Dodała, że Wrocław czeka jeszcze na zgodę konserwatora, dodatkowo pojawił się temat 

,, dożywotki”, którą Powiat wykreślał, w związku z czym są to sprawy niezależne od Gminy.   

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Zapytała o kwestię Wieściszowic. 

Ewelina Tokarska- Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa 

Powiedziała, że to odbywa się równolegle.  

Radny Mirosław Wolak Wiceprzewodniczący Rady 

Zapytał jak zaawansowane są plany jeżeli chodzi o ten parking przy wieży.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Powiedział, że w tej sprawie ma się odbyć spotkanie, nie będzie tam problemu, ponieważ jest 

to nasza działka i jest już nawet zgoda na wycięcie drzew.   
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Wiesław Cepielik- Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Przedstawił szczegóły rozmowy z Wójtem w sprawie zatrudnienia głównej księgowej do 

ZGK ,, Wodociągi Marciszowskie”.  

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Podziękowała za wypowiedź. Powiedziała, że radni są zniesmaczeni tą sprawą. Szczerze 

wyraziła opinię, że zaczyna żałować podjęcia takiej, a nie innej decyzji odnośnie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta.    

Radny Adam Ryżowski 

Stwierdził, że w pewnym momencie i po pewnych wyjaśnieniach radnych też zrobiono  

w ,,konia” i to nie po raz pierwszy. Uważa, że dla niego to nie nowina tylko,, chleb 

powszedni”. 

Radny Dawid Chęciński 

Podzielił wypowiedź Przewodniczącej, a także zapytał Dyrektora Cepielika jak wyobraża 

sobie teraz dalszą współpracę.  

Wiesław Cepielik- Dyrektor ZGK,, Wodociągi Marciszowskie” 

Uznał, że praca nie jest zagrożona, a główna księgowa w firmie będzie.  

Radny Władysław Wróblewski 

Wyraził szczerze opinię, że również jest zniesmaczony tą sytuacją. Przyznał rację 

Dyrektorowi informując, że Wójt także jego osobę wielokrotnie okłamał publicznie, a także 

jego wyborców i mieszkańców, dlatego wierzy w to, że było tak, jak powiedział Dyrektor 

Cepielik. Uznał, że jest to wstyd i hańba, żeby Wójt Gminy Marciszów postępował tak 

zarówno z radnymi, jak i pracownikami.  

Następnie Jadwiga Adamczyk - Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Przedstawiła pismo skierowane do Pana Wójta i Rady Gminy Marciszów od mieszkańców 

Wieściszowic w nawiązaniu do spotkania z dnia 07.06.2018r. w sprawie poprawy ruchu 

komunikacyjnego w obrębie,, Kolorowych Jeziorek”. Skierowała prośbę do Radnych 

Powiatu, aby bardzo mocno akcentować potrzebę drogi na Raszów, która jest niezbędna  

i rozwiązałaby szereg problemów.  

Pismo mieszkańców Wieściszowic stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha 

Poinformował, że rów zaraz za sklepem został poszerzony, natomiast ma zamiar przyjrzeć się 

sytuacji związanej z mostem.  

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Następnie poinformowała o piśmie skierowanym do Przewodniczącej Rady Gminy 

Marciszów od Komisji Rewizyjnej w sprawie wstrzymania realizacji wniosku odnośnie 

zorganizowania wspólnego spotkania Komisji Rady Gminy Marciszów z WZWiK. / pismo 

stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/.  

Radna Czesława Olejniczak 

Powiedziała, że wniosek miał zostać wstrzymany do czasu zakończenia negocjacji, a później 

to spotkanie ma się odbyć. 

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

- stwierdziła, że istnieje potrzeba zorganizowania takiego spotkania i należałoby się do niego 

przygotować. Zaproponowała, aby wspólnie wysłać takie zaproszenie zarówno  

do Prezydenta, jak i przedstawiciela wodociągów. 

- poprosiła grupę radnych o wyjaśnienia w sprawie pisma dotyczącego zmiany miejsca sesji, 

ponieważ w piśmie od radnych nie było żadnego uzasadnienia. Przewodnicząca uznała, że nie 

widzi sensu w zmianie miejsca posiedzenia, dodała, że w statucie jest określone, że ustalenia 

miejsca i terminu sesji leży w gestii Przewodniczącej. Dodała, że wystarczył jeden telefon do 

Biura Rady i można było to skonsultować i radni od razu otrzymaliby odpowiedź /pismo 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu/.   
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Radny Dawid Chęciński 

Wyjaśnił, że była to inicjatywa grupy radnych, ale w dobrym zwyczaju. Dodał, że niekiedy 

Pani Przewodnicząca potrafiła zadzwonić do wszystkich, jeżeli były jakieś wątpliwości. 

Wspomniał również, że była to inicjatywa nie tyle radnych, co mieszkańców, którzy chcieli 

na sesję przybyć.  

Jadwiga Adamczyk- Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

Stwierdziła, że nikt jej tego nie sygnalizował i gdyby była taka potrzeba zgłoszona to 

Przewodnicząca byłaby otwarta, bo wówczas ma ona obowiązek zapewnić warunki dla osób, 

które mają ochotę uczestniczyć w sesji.   

Radny Adam Ryżowski 

- Podsumowując temat powiedział,, zacznijmy się szanować”, bo jest wysyłany pojazd do 

siedmiu radnych, a ósemka nie wie. Zdaniem radnego, gdyby to było pismo skierowane do 

wszystkich radnych to radny nie widziałby problemu.  

- przypomniał, że dwa lata temu kilka razy zgłaszał problem postawienia dwóch znaków na 

drodze powiatowej,, uwaga, zwierzęta gospodarskie”, ponieważ nikt nie daje sobie rady           

z osobami, które jeżdżą na quadach itp., a rolnik, który ma 20 krów musi mieć w razie czego 

zabezpieczenie.  

- Poruszył również kwestię odcinka drogi powiatowej w Wieściszowicach, który jest punktem 

newralgicznym, jeżeli chciałoby się zrobić zmianę organizacji ruchu na ,,Kolorowe Jeziorka”, 

gdzie 3 lata temu został złożony wniosek i jedyna odpowiedź, jaka była na to pismo to 

informacja, że droga będzie zrobiona.  

W dalszej części posiedzenia: 

Jadwiga Adamczyk - Przewodnicząca Rady Gminy Marciszów 

przypomniała, że w ubiegłym miesiącu była podejmowana uchwała odnośnie przystąpienia do 

inicjatywy wałbrzyskiej 2030 oraz poprosiła o omówienie szczegółów spotkania, na którym 

obecny był Marek Banaś- Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej i Inwestycji.  

Marek Banaś- Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej i Inwestycji 

Powiedział, że na spotkaniu byli przedstawiciele inicjatywy, zaproszeni goście  

z Brukseli, którzy byli przekonywani o innym podziale środków. Omówił również szczegóły 

spotkania, poinformował o celu spotkania i tematach, jakimi się zajmowano.  

 

O godzinie 14:35 radny Edmund Orzechowski opuścił salę narad.  

 

Radny Marcin Frasunek 

W imieniu mieszkańców zapytał jak wygląda sprawa mostu.  

Ewelina Tokarska- Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa  

Poinformowała, że wystąpiliśmy po odpis wyroku i na dniach powinniśmy go dostać, żeby 

zobaczyć jak mniej więcej to będzie wyglądało.  

 

Ad.13. 

Zamknięcie obrad sesji.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy  

o godzinie 14:40 dokonała jej zamknięcia. 

Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  

 

Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Płaszczyńska                                     Jadwiga Adamczyk 
Insp. ds. Rady Gminy  

i przygotowywania wniosków unijnych 


